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U varaždinskoj vojarni 7. gardijske brigade Puma danas je upriličena svečanost 

obilježavanja 28. obljetnice 7. gardijske brigade „Puma“ i Dana 2. oklopno-

mehanizirane bojne 'Puma. 

 

Podsjetimo, 7. gardijska brigada Puma ustrojena je 23. prosinca 1992. godine, na 

ratištu je provela 840 dana, a kroz nju je prošlo oko 4.500 pripadnika. Nakon 

borbenih djelovanja u Domovinskom ratu, u mirnodopskim je uvjetima bila aktivna do 

7. srpnja 2003. kada je formalno ugašena. Slijednici tradicije brigade iz Domovinskog 

rata su pripadnici 2. mehanizirane bojne koji su se nakon što su deset godina bili 

smješteni u vojarnu u Našicama, prije dvije godine vratili u vojarnu u Optujskoj ulici u 

Varaždinu. 

 

Uz ministra obrane Marija Banožića, svečanosti su nazočili izaslanik hrvatskog 

predsjednika i vrhovnog zapovjednika Oružanih snaga RH ujedno posebni 



predsjednikov savjetnik za veterane Domovinskog rata Marijan Mareković, izaslanik 

predsjednika Hrvatskog sabora zastupnik Anđelko Stričak, izaslanik predsjednika 

Vlade RH, potpredsjednik Vlade RH i ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved, 

načelnik Glavnog stožera Oružanih snaga RH admiral Robert Hranj, brigadni general 

Zdravko Jakop, državni tajnik u Ministarstvu obrane, predsjednik Udruge veterana „7. 

gardijske brigade Puma“ Robert Puja, varaždinski župan Radimir Čačić, predsjednik 

Županijske skupštine Alen Runac, zamjenik varaždinskog gradonačelnika Zlatan 

Avar, predsjednik Gradskog vijeća Damir Habijan. 

 

Obilježavanje obljetnice Puma počelo je svetom misom zadušnicom za sve poginule 

pripadnike Puma u crkvi Dobrog Pastira, a misu je predvodio velečasni Ivica Cujzek, 

nakon čega su izaslanstva položila vijence i zapalila svijeće u kapelici Sv. Jurja u 

krugu vojarne. 

 

Ministar Banožić istaknuo je da Hrvatska vojska ima tri osnovne zadaće, a to su 

razvoj i obuka hrvatskog vojnika, sudjelovanje u mirovnim operacijama i misijama, a 

treća je potpora civilnim institucijama. 

 

- S obzirom na okolnosti u kojima se nalazimo, danas je najizraženija upravo ta 

potpora, ali osim u ovakvim teškim trenucima, Hrvatska vojska se uvijek uključivala u 

društvene procese i to je ono što građani u mirnodopsko doba najviše i cijene – 

pomoć ljudi koji su uvijek spremni i obučeni do te mjere da brzo mogu odreagirati na i 

one najzahtjevnije probleme – rekao je ministar i dodao: Hrvatski branitelji su temelj 

stvaranja Hrvatske vojske i prema njima se i danas ponašamo s osobitim 

poštovanjem, osobito ovdje gdje 7. gardijska brigada Puma gdje imaju izvrsne 

odnose s Hrvatskom vojskom. 

 

Ministar Medved je istaknuo da se ovom svečanošću posebno iskazuje zahvala i 

poštovanje obiteljima 91 pripadnika sedme gardijske brigade Puma i jednom 

nestalom. 

 

- Isto tako, zahvalu i poštovanje upućujemo obiteljima umrlih pripadnika Puma, svim 

ranjenima, svim bolesnima, bez obzira na okolnosti u kojima se nalazimo okovani 

pandemijom, iskazujemo i na ovakav primjeren način poštovanja prema ljudima koji 



su dali nemjerljiv doprinos. Prvotno kao pripadnici prve gardijske brigade i drugih 

postrojbi Hrvatske vojske i policije, a potom kroz 7. gardijsku brigadu od njenog 

osnutka pa sve do okončanja Domovinskog rata, sve operacije u kojima su 

sudjelovali. Podnijeli su veliku žrtvu ali postigli su i velike rezultate i na tome smo im 

neizmjerno zahvalni. Prigodna je ovo zahvala svim ljudima Varaždina, Varaždinske 

županije na doprinosu u Domovinskom ratu. Kao i tada odvažni, odlučni i svjesni 

rizika i ugroza, tako se i danas očekuje od svih nas da se nosimo s rizikom i ugrozom 

koja je danas aktualna – kazao je Medved. 

 

Robert Puja pak je istaknuo da su osjećaji izmiješani. 

 

- Mi se svakog dana susrećemo i s našim poginulima i s našim ranjenima, s 

obiteljima poginulih jer kroz naš rad kroz udrugu njegujemo sve te stvari, u 

kontaktima smo, obilazimo grobove, postavljamo naše krunice. Pogotovo što se tiče 

našeg nestalog, tu smo cijelo vrijeme u radnjama u dogovoru s jednim i drugim 

Ministarstvom. Cijelo vrijeme se vrtimo u začaranom krugu i pokušavamo ići prema 

naprijed koliko je to moguće. Naš 91 je poginuo i smrtno stradao, jedan je nestao, 

Miroslav Harča, za kojega se nadamo da ćemo druge godine i tu priču završiti – 

rekao je Puja. 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 


